
Zápis ze zasedání Zastupitelstva městyse Žernov 
ze dne 12.12. 2022 

 
Přítomni dle prezenční listiny 
Hosté: Milan Domáň st., Ing. Jan Domáň  
MUDr. Pácalt přítomen do 18:28 (hlasoval do bodu 10 včetně) 
 
Zahájení zasedání v 17:05 hod., zasedání bylo ukončeno v 20:23 
Zasedání moderoval starosta Mgr. Libor Mojžíš 
 

1. Úvod. Starosta přivítal všechny přítomné i hosty.   
 
2. Volba zapisovatele a ověřovatelů 
Zapisovatel – Ing. Marie Hanušová, ověřovatelé – Martina Zoufalová Tučková a Světlana Pešková 
 
USNESENÍ č. 1: Zastupitelstvo městyse schvaluje zapisovatele Ing. Marii Hanušovou, 
ověřovatele Martinu Zoufalovou Tučkovou a Světlanu Peškovou 
Pro 9, proti 0, zdržel se 0 

 
3. Byl schválen program zasedání. 
1. Určení ověřovatelů a zapisovatele 

2. Schválení programu 

3. Kontrola usnesení 

4. Oprava pomníků v k.ú. Žernov 

5. Rozpočtové provizorium 

6. Rozpočtová opatření 10,11,12,13  

7. Žádosti o příspěvek Nona Nové Město nad Metují, z.s.  

8. Obecní studny na návsích a vzhled obce 

9. Veřejnoprávní smlouva s městem Česká Skalice – městská policie 

10. Podání žádosti o dotaci na parkoviště sokolovna – PD 

     (řešení variant 1 a 2), popř. přístaviště Pohodlí, cyklostezka. 

11. Příspěvek OCH Červený Kostelec 

12. Společensko-kulturní centrum – aktuální informace a další postup 

13. Pilotní projekt dekarbonizace Žernova 

14. Projekty na léta 2023, 2024 a náměty do rozpočtu 

15. Živý betlém – leden 2023 

16. Tvorba fondů na rok 2023 

17. Dohody o provedení práce zastupitelů na rok 2023 

18. Opravy na domě č.p. 112 

19. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za obecní systém odpadového 

hospodářství 

20. Odměna starosty a místostarosty  

21. Informace starosty a místostarosty 

22. Další jednání zastupitelstva a komunikační pravidla 

USNESENÍ č. 2: Zastupitelstvo městyse schválilo program zasedání. 
Pro 9, proti 0, zdržel se 0 
 

4. Kontrola usnesení z minulých jednání. 
- návrh programu na slavnostní otevření lávky Na Pohodlí po rekonstrukci – úkol trvá 

- tvorba strategického plánu městyse na další období – úkol trvá 



 
- starosta poděkoval všem organizátorům rozsvícení vánočního stromu a adventního koncertu v kapli 

 
USNESENÍ č. 3 
na vědomí Pro 9, proti 0, zdržel se 0 
 

5. Oprava pomníků.  V roce 2004 proběhly poslední restaurátorské práce. Městys obdržel 

zpracovaný rozpočet na opravy od pana Tomáše – pomník padlých na velké návsi, křížek před panem 
Faltou, kříž na hřbitově a pamětní kříž na Rýzmburku. 
Na návrh zastupitelů se rozšíří žádost o dotaci rovněž o opravu márnice a sloupu u hlavní brány 
hřbitova. 
Zastupitel Hůlka upozornil, že patník u Koruny se naklání pravděpodobně z důvodu ujíždění svahu. 
 
USNESENÍ č. 4: Zastupitelstvo městyse Žernov schvaluje investiční záměr opravy pomníku 
padlých a podání žádosti o dotaci na Ministerstvo obrany ČR, souhlasí s návrhem 
restaurátorských prací v uvedeném rozsahu a pověřuje starostu k podání žádosti o dotaci na 
Ministerstvo zemědělství. 
Pro 9, proti 0, zdržel se 0 
 

6. Rozpočtové provizorium městyse Žernov na rok 2023. 
Do schválení rozpočtu na rok 2023 se hospodaření městyse řídí posledním upraveným rozpočtem 
předchozího roku 2022, navíc lze v rámci rozpočtového provizoria financovat akce schválené 
kompetentními orgány a hradit zakázky z uzavřených smluv. 
 
USNESENÍ č.5: Zastupitelstvo městyse schvaluje Rozpočtové provizorium městyse Žernov na 
rok 2023. 
Pro 9, proti 0, zdržel se 0 
 

7. Rozpočtová opatření č. 10, 11, 12 a 13/2022  
 
USNESENÍ č. 6: Zastupitelstvo městyse bere na vědomí rozpočtová opatření č. 10, 11, 12 a 
13/2022, která jsou přílohou tohoto zápisu. Ve své pravomoci schválil starosta. 
Pro 9 proti 0, zdržel se 0  
 

8. Finanční dar NONA 92 Nové Město nad Metují. 
 
USNESENÍ č. 7: Zastupitelstvo městyse schvaluje poskytnutí finančního daru obecně 
prospěšné organizaci NONA 92 ve výši 2 118 Kč na dopravu mentálně postižených dětí. 
Pro 9 proti 0, zdržel se 0  

 
USNESENÍ č. 8: Zastupitelstvo městyse schvaluje poskytnutí finančního daru obecně 
prospěšné organizaci NONA 92 ve výši 10 000 Kč na denní stacionář. 
Pro 9 proti 0, zdržel se 0  
 

9. Obecní studny a vzhled obce. Starosta informoval o provedené opravě studní na návsích. 

Připomínka zastupitele Kočího, aby ocelový kryt u studny před Chráskovými přesahoval přes 
kamennou podezdívku z důvodu odtékání vody. 
Pan Milan Domáň se přihlásil do diskuze k obecním studním. Na obecních pozemcích je 8 studní. Pan 
Domáň navrhuje zjistit kvalitu vody ve všech zdrojích, dokončit stavební úpravy studní a zvážit 
možnost tlačit vlastní vodu do obecního vodojemu ve Stolíně. Dále upozornil na potřebu nastavení 
pravidel ohledně parkování vozidel v bezprostřední blízkosti studní. 
Starosta vyzval k námětům, jak naložit s betonovým květníky. Z diskuze vyplynulo, že je zájem je 
zachovat a soustředit do 2 hnízd. Paní Macháňová bude oslovena, aby navrhla způsob osázení. 
V diskuzi zazněly návrhy na osázení určitých obecních pozemků květnatou loukou. 

 
USNESENÍ č. 9: Zastupitelstvo městyse bere na vědomí informace k obecním studnám a zeleni 
v obci. 
Pro 9 proti 0, zdržel se 0  
 



10. Veřejnoprávní smlouva s Městskou policií Česká Skalice. Na základě smlouvy by 

MP zajišťovala měření rychlosti laserovým měřičem na silnici III. třídy a další výkony, které ji přísluší 
podle zákona. Hodinová sazba na městského strážníka je 1 000 Kč. Diskuze o rozsahu služeb, které 
si objednáme (návrh na částku do rozpočtu městyse 24 tis. Kč za rok). 
 
Další diskuze k parkování v obci. Zastupitel Kočí navrhuje sjednotit zpevněné plochy u výjezdů 
z brány od nemovitostí. 
Na příštím zasedání zastupitelstva představí Ing. Hůlka prezentaci na parkování v naší obci. 

 
USNESENÍ č. 10: Zastupitelstvo městyse schvaluje uzavření nové veřejnoprávní smlouvy 
s městem Česká Skalice o obecní policii. 
Pro 9 proti 0, zdržel se 0  
 

11. Žádost o dotaci na PD parkoviště u sokolovny. MAS Mezi Úpou v Metují vyhlašuje 

výzvu na oblast infrastruktury v cestovním ruchu. Firma PRODIS Kučera zpracuje projekt na dopravní 
stavby – parkoviště u sokolovny. V úvahu přichází 2 varianty podle délky parkoviště. Žádost o dotaci 

bude podána a na stavební komisi ve spolupráci s panem Kučerou bude specifikováno technické 

řešení. 
 
USNESENÍ č. 11: Zastupitelstvo městyse schvaluje podání žádosti o dotaci 
z Královéhradeckého kraje na projektovou dokumentaci parkoviště u sokolovny 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0 (MUDr. Pácalt již nepřítomen) 
 

12. Finanční příspěvek Oblastní charitě Červený Kostelec. Žádost o příspěvek na 

charitní pečovatelskou službu. 
 
USNESENÍ č. 12: Zastupitelstvo městyse schvaluje finanční dar Oblastní charitě Červený 
Kostelec na charitní pečovatelskou službu ve výši 35 767 Kč. 
Pro 7 proti 0, zdržel se 1 (Dohnal) 
 

13. Kulturní centrum sokolovna. Rozpočet celé akce cca 7 mil. včetně nové FVE. 

Předpokládá se, že MMR bude vyhlašovat nový titul na komunitní centra s výší dotace 70 - 80 %. 
 
USNESENÍ č. 13: Zastupitelstvo městyse schvaluje podání žádosti o dotaci z MMR na 
vybudování společenského a kulturního centra sokolovna. 
Pro 7 proti 0, zdržel se 1 (Kočí) 
 

14. Dekarbonizace. Pilotní projekt Královéhradeckého kraje, do kterého je zapojeno město 

Vrchlabí, velká obec Nový Hrádek a malá obce Žernov. Účast na projektu je bezplatná. Projekt má 
pomoci v zavádění úsporných opatření v dopravě, energetice, komunálních službách obce, ale také u 
samotných občanů. Cílem je snížení uhlíkové stopy. 
 
USNESENÍ č. 14: Zastupitelstvo městyse souhlasí se zapojením do projektu dekarbonizace 
obce. 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 

15. Projekty na léta 2023 a 2024.  
- rok 2023 - uskuteční se rekonstrukce lávky Na Pohodlí a v případě dotace můžeme zahájit přestavbu 
sokolovny na kulturní a společenské centrum. 
- rok 2024 – vypracování projektu na parkoviště u sokolovny a oprava vnějšího pláště a nátěrů oken a 
dřevěných prvků na kapli.  
Starosta navrhnul odkoupit pás pozemku podél komunikace III. třídy na vybudování stezky z důvodu 
zajištění bezpečnosti chodců v oblasti výjezdové brány směrem na Červenou Horu. 
 
Starosta představil projekt z roku 2015 „Modrý pás Úpy“, který zahrnuje vybudování nových 
vodáckých přístavišť na řece Úpě. Z diskuze vyplynulo, že projekt zlepší prostředí poblíž pohodelské 
lávky včetně stávajícího ohniště. Ne všichni by ho podpořili z důvodu zvýšení pohybu turistů.  
 
Návrh na přijetí nové OZV o ubytovacím poplatku. 



Návrh zastupitelky Martiny Zoufalové Tučkové na zprůchodnění stezky přes Dubinu podél řeky na 
Žernovskou lávku do Ratibořic. 
 
USNESENÍ č. 15: Zastupitelstvo městyse souhlasí s podáním žádosti o zpracování nabídky na 
vodácké přístaviště na Pohodlí 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 
USNESENÍ č. 16: Zastupitelstvo městyse pověřuje starostu k vypracování návrhu obecně 
závazné vyhlášky o ubytovacím poplatku. 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 

16. Živý betlém 7. 1. 2023 na návsi. Organizační tým (Mojžíš, Kočí, Hůlka, Knápek a další 

ochotní) 

      8.1. 2023 – Tříkrálová sbírka 
 
USNESENÍ č. 17:   
Na vědomí Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 

17. Tvorba fondů v roce 2022 a dodatek ke smlouvě o nájmu vodovodu na rok 
2023. Pravidla tvorby peněžních fondů ukládají zastupitelstvu městyse každoročně schválit výši 

rozpočtových prostředků vložených do fondů. 
 
USNESENÍ č. 18: Zastupitelstvo městyse schvaluje pro rok 2022 převedení částky 68 000 Kč 
z rozpočtových prostředků do Fondu obnovy majetku SDH. 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 
USNESENÍ č. 19: Zastupitelstvo městyse schvaluje pro rok 2022 jako zdroj fondu obnovy 
vodohospodářského majetku příjem z pronájmu ve výši 101 000 Kč. 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 
USNESENÍ č. 20: Zastupitelstvo městyse schvaluje dodatek č. 9 ke smlouvě o nájmu a 
provozován vodovodu s firmou Voda Červený Kostelec, a.s. 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 

18. Dohody o provedení práce v roce 2023.  
 
USNESENÍ č. 21: Zastupitelstvo městyse schvaluje pro rok 2023 uzavírání dohod o provedení 
práce mezi městysem a členy zastupitelstva na práce, které nejsou spojené s výkonem funkce 
neuvolněného zastupitele. 
Mgr. Libor Mojžíš – pořádání kulturních akcí 
Mgr. Olga Mařáčková – údržba zeleně 
Ing. Ctibor Hůlka – pořádání kulturních a sportovních akcí 
Mudr. Jiří Pácalt – pořádání kulturních a sportovních akcí a údržba zeleně 
Světlana Pešková – pořádání kulturních a sportovních akcí 
Martina Zoufalová – Tučková – údržba požární nádrže 
František Knápek – pořádání kulturních a sportovních akcí a údržba zeleně 
Pavel Dohnal – pořádání kulturních a sportovních akcí 
Marcel Kočí -  pořádání kulturních a sportovních akcí a údržba zeleně 
 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 

19.  Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství. 
Pro rok 2023 je navýšen poplatek na jednoho poplatníka na 650 Kč. 
 
USNESENÍ č. 22: Zastupitelstvo městyse schvaluje novou Obecně závaznou vyhlášku o místním 
poplatku za obecní systém odpadového hospodářství. 
Pro 5 proti 3 (Mařáčková, Pešková, Knápek), zdržel se 0  
 



 
USNESENÍ č. 23: Zastupitelstvo městyse schvaluje nákup nového kontejneru na komunální 
odpad o objemu 1100 l. 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
  
USNESENÍ č. 24: Zastupitelstvo městyse pověřuje místostarostku k poptání ceny 
velkoobjemového krytého kontejneru na komunální odpad a zadání poptávky na zastřešení 
stávajícího kontejneru na komunální odpad. Dle výsledné ceny nabídkového řízení 
zastupitelstvo na příštím zasedání rozhodne o výběru varianty. 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 
USNESENÍ č. 25: Zastupitelstvo městyse pověřuje zastupitele Marcela Kočího, aby zajistil 
zpevnění ploch na nádoby na zimní posypový materiál. 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 

20. Informace k opravám na budově čp. 112. Oprava klempířských prvků střechy, 

střešního okna v zasedačce a záchodu včetně sprchy v prvním patře – je zadáno k opravě. 
 
USNESENÍ č. 26 
na vědomí Pro 8, proti 0, zdržel se 0 

 

21.  Odměny starosty a místostarostky. S účinností od 1. 1. 2023 dojde na základě novely 

nařízení č 318/2017 Sb. k navýšení odměn neuvolněných zastupitelů. 
 

USNESENÍ č. 27: Zastupitelstvo městyse Žernov v souladu s § 72 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona 
o obcích stanoví odměnu za výkon funkce starosty jako neuvolněného člena zastupitelstva obce ve 
výši 28 352 Kč za měsíc. Odměna bude poskytována od 1. 1. 2023. 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 

USNESENÍ č. 28: Zastupitelstvo městyse Žernov v souladu s § 72 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona 
o obcích stanoví odměnu za výkon funkce místostarostky jako neuvolněného člena zastupitelstva 
obce ve výši 25 518 Kč za měsíc. Odměna bude poskytována od 1. 1. 2023. 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 

Příští zasedání zastupitelstva: 6. 2. 2023 od 17:00 hodin 
 
Jednání finanční komise: 16. 1. 2023 od 16:00 hodin (Martina Zoufalová 
Tučková, Eva Hudečková, Pavel Dohnal) 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
Mgr. Libor Mojžíš, starosta obce 
 
 
 
 
Zapsala dne 13. 12. 2022                 Ověřil: Martina Zoufalová Tučková 
 
 
Ing. Marie Hanušová                                                                Světlana Pešková 


